

Program of Staying of the Foreign delegation at the ISR NSTU

on the 18 – 21 May, 2005

Members of the delegation:

1. Alexander Grigorievich Stanevsky - director of the Head Training-Research and Methodical Centre of the Bauman Moscow State Technical University.
2. Dr. James J. DeCaro – director of the Pen-International Project, National Technical Institute for the Deaf (NTID) Rochester Institute of Technology (RIT), the USA.
3. Maria Shustorovich - co-ordinator of the Pen-International Project, National Technical Institute for the Deaf (NTID) Rochester Institute of Technology (RIT), the USA.
4. Ishii Yasunobu – a member of the Nippon Foundation of Japan.

18.05.05r.	Events	Notes
21.20	Arrival in Novosibirsk. Airport "Tolmashiovo", meeting person – Gennady S. Ptushkin, mobile phone: 8-913-913-62-65, w.ph.: 25-56-74	transport – counting 4 members of the delegation + escort person time in the way - 40 minutes Responsible person – Valery Z. Dzutsev, Work ph.: 16-62-34 mobile ph. 8-913-924-13-97 post of the ISR NSTU : 25-66-49
22.30	Arrival and assignment at the hotel "Siberia"	Hotel "Siberia" ph.: 23-12-15, 23-02-03 address: 21, Lenina Str. email – centre@jk-sibir.sibnet.ru
23.00	Short conversation over the Program of the visit	Gennady S. Ptushkin

19.05.05r.	Hotel “Siberia”	
8.30-9.30	Breakfast	
09.30-10.15	Moving from the Hotel “Sibir” into the ISR NSTU	Gennady S. Ptushkin Microbus “Gazel” (13 places)
10.15-11.30	NSTU. Meeting with rector – Nicolai V. Pustovoi. Discussion the Delegation Staying Program in Novosibirsk. Information of the University. Short excursion over the university (library, VI-th building, museum of the NSTU, multimedia laboratories of Power Faculty and Institute of Additional Education).	Participants of the meeting: Nicolai V. Pustovoi – rector of the NSTU; Yuri A. Afanasiev – vice-rector over educational work; Eugene B. Tsoi – vice-rector over the international relations; Gennady S. Ptushkin – director of the ISR Interpreters
11.30-11.45	Moving to the VII-th – building	
11.45-12.00	Coffee break (for 20 people)	
12.00-13.45	Opening of the specialized multimedia class for training the deaf. Demonstration of the NSTU readiness to join the PEN – project: - resources of the laboratory; - presentation of the NSTU; - teleconference with the Bauman MSTU; - presentation of the ISR NSTU; - demonstration fragments of the studies at the level of college and higher school.	Meeting people: Dean of the Automation and Calculating Technique Faculty – Vasily Gubarev, Head of the Automatized Management Systems Faculty – V.D. Frolovsky, Interpreters - 2 men; Teachers, students, deaf language interpreter. Alla A. Bertik, Mark P. Koronevski.
13.45-14.00	Moving to the dining place.	
14.00-15.00	Dinner at the cafe “ Under the Newton’s Apple”.	
15.15-15.50	Moving to the Municipal Administration (Regional Administration)	microbus “Gazel” Gennady S. Ptushkin, Sergei B. Patrushev

15.50-16.30	Meeting the vice-mayor of Novosibirsk (Vice-governor)	G.A. Sapozhnikov, Gennady S. Ptushkin Interpreters
16.30-21.00	Rest. Cultural program. Excursion over the city. Supper	Center Opera and Ballet Theatre; Puppet Theatre Restaurants “Siberian Troika”, “Together”, “Friendship”.
21.30	Returning to the Hostel “Siberia”	
20.05.2005r.		
8.30-9.30	Breakfast at the Hotel “Siberia”	
9.30-10.15	Moving from the Hotel “Sibir” into the NSTU	Gennady S. Ptushkin
10.30.-13.00	Jubilee seminar “Forms of Organization and the Deaf Students Training Technologies” for teachers and specialists from corrective schools and different training establishments and rehabilitation centers of the Siberian region. Opening the Seminar – Gennady S. Ptushkin - representative participant . Reports: 1. Nicolai V. Pustovoi – “Social Politics of the NSTU and Provision Access to the University for the Disabled Students. Perspectives.” 2. Yuri A. Afanasiev – “Features of the Organizing Rehabilitation-Educational Process While Training the Deaf.” Issue Moments (norms, rehabilitation part, technologies and methods, access, tolerance). 3. Michael G. Grif, Genady S. Ptushkin – “Modern Technologies and Features of the Quality Management of the Rehabilitation-Educational Process (REP)”. 4. Ishii Yasunobu – “NF Politics toward the Pen-International Project.” 5. Dr. James J. DeCaro – “Educational Programs for the Deaf at the USA”. 6. Alexander G. Stanevsky – “State and Perspectives of the Deaf Professional Education in Russia”.	Participants: teachers from schools, NSTU, ISR, specialists of rehabilitation establishments.
13.00-14.00	Dinner at the cafe “Under the Newton’s Apple”.	Escort person – Gennady S. Ptushkin

14.00-14.40	Moving to the ISR	
14.40-17.30	Work at the Institute of Social Rehabilitation. Meeting the students. Concert.	Sergei B. Patrushev, Tamara A. Polenova
18.00-21.00	Cultural Program. Supper.	Alla A. Bertik

21.05.2005r.		
8.00-8.30	Breakfast at the hotel "Siberia"	
8.30-9.00	Moving to the ISR	Microbus "Gazel" Sergei B. Patrushev
9.30-12.00	Meeting the ISR Academic Board. Summing up the visit.	Gennady S. Ptushkin, Sergei B. Patrushev Alla A. Bertic
12.30-13.30	Dinner	Gennady S. Ptushkin
13.30-16.30	Cultural program.	-- --
16.30-17.00	Moving to the hostel (Preparation for the departure)	microbus "Gazel"
17.00-17.40	Moving to the airport "Tolmashovo"	Microbus "Gazel" Escort person – Gennady S. Ptushkin
19.40	Departure to Moscow.	

Программа пребывания иностранной делегации в ИСР НГТУ с 18.05.05 до 21.05.05

Состав делегации:

1. Станевский Александр Григорьевич, директор ГУИМЦ, МГТУ им. Э. Н. Баумана.
2. Dr. James J. DeCaro, директор проекта Pen-International, National Technical Institute for the Deaf (NTID) Rochester Institute of Technology (RIT), США.
3. Maria Shustorovich, координатор проекта Pen-International, National Technical Institute for the Deaf (NTID) Rochester Institute of Technology (RIT), США.
4. Ishii Yasunobu, член Nippon Foundation of Japan, Япония.

18.05.05г.	Мероприятие	Примечания
21.20	Прилет в Новосибирск.. Аэропорт Толмачева, встречающий Птушкин Г.С, с.т. 913-913-62-65, р.т. 255674	транспорт в расчете на 4 членов делегации + сопровождающий время в пути 40 минут ответственный за транспорт Дзуцев В.З., р.т. 16-62-34 сотовый 8-913-924-13-97 вахта ИСР 25-66-49
22.30	Приезд и размещение в гостинице «Сибирь»	телефоны гостиницы «Сибирь» 23-12-15, 23-02-03 адрес - Ленина 21, email – centre@jk-sibir.sibnet.ru
23.00	Короткое совещание по программе визита	Птушкин Г.С.

19.05.05г.	Гостиница «Сибирь»	
8.30-9.30	Завтрак	
09.30-10.15	Переезд из Гостиницы «Сибирь» в НГТУ	Птушкин Г.С. Газель (13 мест)
10.15-11.30	НГТУ. Встреча с ректором Н.В.Пустовым. Обсуждение Программы пребывания делегации в г.Новосибирске. Информация об Университете. Краткая экскурсия по Университету (библиотека, VI-корпус, музей НГТУ, мультимедийные лаб.ФЭН, ИДО).	Участники встречи: Пустовой Н.В., ректор НГТУ; Афанасьев Ю.А., проректор по уч.работе; Цой Е.Б., проректор по международным связям; Птушкин Г.С., директор ИСР; Переводчики.
11.30-11.45	Переезд в VII – уч.корпус	
11.45-12.00	Чай, вода (на 20 чел.)	
12.00-13.45	Открытие специализированной, мультимедийной аудитории для обучения глухих. Демонстрация готовности вхождения НГТУ в РЕН – проект: - возможности лаборатории; - презентация НГТУ; - телеконференция с МГТУ им. Э. Н. Баумана; - презентация ИСР; - показательные фрагменты занятий со студентами на уровне вуза и колледжа.	Встречают: декан АВТФ Губарев В.В., зав.каф. АСУ Фроловский В.Д.; Переводчики – 2 чел.; Преподаватели, студенты, с/переводчик. Бертик А.А., Короневский М.П.
13.45-14.00	Переезд к месту обеда.	
14.00-15.00	Обед в кафе «Под яблоком Ньютона».	
15.15-15.50	Переезд в Мэрию (Обл.администрацию)	Автомобиль «Газель» Птушкин Г.С., Патрушев С.Б.
15.50-16.30	Встреча с Вице-мэром г.Новосибирска (Вице-губернатором)	Сапожников Г.А., Птушкин Г.С., Переводчики

16.30-21.00	Отдых. Культурная программа. Экскурсия по городу. Ужин	Центр Оперный театр; Театр Кукол Рестораны: «Сибирская тройка», «Вместе», «Дружбы».
21.30	Возвращение в Гостиницу «Сибирь»	
20.05.2005г.		
8.30-9.30	Завтрак в Гостинице "Сибирь"	
9.30-10.15	Переезд из Гостиницы «Сибирь» в НГТУ	Птушкин Г.С.
10.30.-13.00	Юбилейный семинар специалистов и преподавателей коррекционных школ и различных учебных заведений и реабилитационных центров Сибирского региона «Формы организации и технологии обучения учащихся и студентов из числа глухих. Открытие семинара - Птушкин Г.С., представитель участников. Сообщения: 1. Пустовой Н.В. – Социальная политика НГТУ и обеспечение доступности ресурса университета для обучения тяжелых инвалидов. Перспективы. 2. Афанасьев Ю.А. – Особенности организационных реабилитационно - образовательного процесса при обучении глухих. Проблемно _____ (нормативы, реабилитационная часть, технологии и методики, доступность, толерантность). 4. Гриф М.Г., Птушкин Г.С. – Современные технологии и особенности управления качеством РОП. 5. Ishii Yasunobu – Политика NF по отношению к проекту Pen-International. 6. Dr. James J. DeCaro Образовательные программы для глухих в США. 7. Станевский А.Г. – Состояние и перспективы профессионального образования глухих в России.	Участники: преподаватели школ, НГТУ, ИСР, специалисты реабилитационных учреждений
13.00-14.00	Обед в кафе «Под яблоком Ньютона».	сопровождающий Птушкин Г.С.
14.00-14.40	Переезд В ИСР	
14.40-17.30	Работа в Институте Социальной реабилитации. Встреча со студентами. Концерт.	Патрушев С.Б., Поленова Т.А.
18.00-21.00	Культурная программа. Ужин.	Бертик А.А.

21.05.2005г.		
8.00-8.30	Завтрак в Гостинице "Сибирь"	
8.30-9.00	Переезд в ИСР.	Автомобиль «Газель» Патрушев С.Б.
9.30-12.00	Встреча с Ученым Советом ИСР. Подведение итогов визита.	Птушкин Г.С., Патрушев С.Б., Бертик А.А.
12.30-13.30	Обед.	Птушкин Г.С.
13.30-16.30	Культурная программа.	Птушкин Г.С.
16.30-17.00	Отъезд в гостиницу (подготовка к отлету)	Автомобиль «Газель»
17.00-17.40	Переезд в аэропорт Толмачева	Автомобиль «Газель» проводящий Птушкин Г.С.
19.40	Вылет в г. Москву.	